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PROTOKÓŁ Nr XXX/16 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 29 grudnia 2016 r. 

 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 900 do godz. 1115 
 
 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył trzydziestą sesję VII kadencji Rady 
Gminy Żurawica. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości. 

Powiadomił, że obrady dzisiejsze rozpocznie złożenie ślubowania przez wybranego 
w wyborach uzupełniających radnego z miejscowości Wyszatyce Pana Witolda Zająca. 

 
Ad. punktu 2 – Wręczenie zaświadczenia o wyborze Radnemu Gminy Żurawica Panu 

Witoldowi Zającowi 

 
 Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Pani Bogusława Majchrzak 

odczytała treść i wręczyła Panu Witoldowi Zającowi zaświadczenie o wybraniu go w wyborach 
uzupełniających, które odbyły się 4 grudnia 2016 roku, na radnego Rady Gminy Żurawica 
z obwodu głosowania w Wyszatycach. 

 
Ad. punktu 3 – Złożenie ślubowania przez Radnego Gminy Żurawica Pana Witolda 

Zająca 

 
Przewodniczący Rady przedstawił podstawę prawną i wynikający z niej czas i miejsce 

oraz sposób składania ślubowania radnego. Następnie Przewodniczący Rady odczytał rotę 
ślubowania, którą Pan Witold Zając potwierdził słowami „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 

następnie złożył podpis na liście obecności radnych na dzisiejszych obradach Rady Gminy 
Żurawica. 

 

Ad. punktu 4 – Stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 14 
radnych z obecnego pełnego 15 osobowego składu Rady Gminy Żurawica, co stanowi quorum 
do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecny jest Radny Wacław Szozda. 

 
Ad. punktu 5 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad niniejszej sesji: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Wręczenie zaświadczenia o wyborze Radnemu Gminy Żurawica Panu 

Witoldowi Zającowi. 

3. Złożenie ślubowania przez Radnego Gminy Żurawica Pana Witolda Zająca. 

4. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

5. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

6. Przyjęcie protokołu z obrad poprzednie j sesji Rady Gminy. 

7. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

8. Wybór Przewodniczącego i uzupełnienie składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

9. Uzupełnienie składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych. 
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10. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej, 

- w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych, 

- w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do wspólnej realizacji projektu 

„Zielona energia - projekt partnerski gmin Żurawica, Przemyśl, Stubno”, 

- w sprawie przyjęcia od Gminy Rokietnica zadania w zakresie zapewnienia 

uczniowi niepełnosprawnemu bezpłatnego transportu i opieki w czasie 

przewozu (tam i z powrotem) na trasie Rokietnica - Specjalny Ośrodek 

Szkolno–Wychowawczy Nr 1 w Przemyślu, 

- w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2016 r. na realizację 

zadania pn. „Budowa stacji wodociągowej „Barszczałówka” wraz 

z infrastrukturą techniczną”, 

- w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi finansowo-księgowej, 

administracyjnej i organizacyjnej dla szkół, których organem prowadzącym 

jest Gmina Żurawica, 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2016 r. 

11. Wnioski i zapytania. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące 

przedstawionego porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie przedstawionego porządku obrad. W wyniku głosowania przedstawiony 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (14 głosów za). 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 

Ad. punktu 6 – Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z XXIX sesji z dnia 

2 grudnia 2016 r. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi lub pytania do 
przedłożonego protokołu. Przy braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia 

protokołu nr XXIX/16 z sesji z dnia 2 grudnia 2016 r. i został on przyjęty przy 13 głosach za, 
W głosowaniu nie brał udziału Radny Witold Zając. 
 

Ad. punktu 7 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił Wójta Gminy Żurawica Krzysztofa 
Składowskiego o przedstawienie informację o pracy między sesjami. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację 

oraz zapytał, czy radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. 
Radny Maciej Gałuszka zwrócił uwagę na zakończoną inwestycje na SUW 

w Wyszatycach, by ta informacja nie ugrzęzła w wielu drobniejszych zdarzeniach. Złożył 

gratulacje z powodu zakończenia najważniejszej inwestycji zrealizowanej w bieżącym roku dla 
mieszkańców zasilanych w wodę z tego ujęcia. Ta inwestycja miała być w całości finansowana 

ze środków własnych i był taki okres, że we wszystkich zmianach w budżecie dominowały 
obniżenia wydatków w celu zgromadzenia środków na realizację tej inwestycji. Uzyskanie 
dotacji na tą inwestycję na szczeblu ministerialnym, było bardzo dobrym działaniem, za które 

należy szczególnie podziękować Wójtowi Gminy Żurawica. Świętując ten sukces nie można 
jednak zapomnieć o innych problemach z wodą, które dotyczą Żurawicy Górnej, gdzie tradycją 

wigilijna jest brak wody spowodowany znacznym jej rozbiorem na wcześniejszym odcinku 
sieci wodociągowej. Teraz musimy się zmierzyć z rozwiązaniem tego problemu. 
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Radny Krzysztof Jaroch poinformował, że mieszkańcy już odczuwają zmianę, jakości 

wody. Złożył również podziękowania dla Wójta od mieszkańców korzystających z tego ujęcia 
wody za realizację tej inwestycji. Stwierdził, że trzeba kontynuować obrany kierunek zmian 
w zakresie gospodarki wodnej w Gminie Żurawica, co przyczyni się do rozwiązania problemów 

z wodą w Żurawicy Górnej, jak również w przyszłości powinno doprowadzić do zmniejszenia 
opłat za wodę pobieranych od mieszkańców. 

Radna Agnieszka Ustrzycka również dołączyła się do podziękowań za realizację 
inwestycji i złożyła gratulacje za uzyskanie dotacji na sfinansowanie tej inwestycji. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Jaremczuk podsumowując dyskusję na temat SUW 

Wyszatyce, stwierdził, że inwestycje musieliśmy zrealizować i jako radny poprzedniej kadencji 
ubolewam, że nie było wcześniej takiej możliwości. W związku z powyższym złożył 

podziękowania dla wszystkich radnych, Pani Skarbnik, Wójtowi za możliwość zrealizowania 
tej inwestycji oraz sposób przeprowadzenia tej inwestycji. 

Przewodniczący Rady również odniósł się do zrealizowanej inwestycji, przypomniał, że 

jako mieszkaniec drugiej pod względem ludności miejscowości w Gminie Żurawica 
korzystającej z ujęcia wody w Wyszatycach, przez szereg lat spotykał się ze skargami 

związanymi z problem, jakości wody dostarczanej do domów. Przynoszone przez mieszkańców 
na sesje Rady Gminy słoiki, butelki z wodą, które wizualnie wskazywały na jej nieprzydatność 
do użytku, nie doprowadziły w tamtym czasie do podjęcia skutecznych decyzji władz i Rady 

Gminy związanych z modernizacją SUW-u. Po kilkukrotnych warunkowych przedłużeniach 
przez Sanepid decyzji o użytkowaniu tej wody, w końcu udało się zrealizować tą inwestycję 

i to przy znacznym dofinasowaniu zewnętrznym. Złożył również podziękowania Wójtowi, Pani 
Skarbnik, Radnym i wszystkim, którzy przyczynili się do umożliwienia realizacji tej inwestycji. 

 

Przy braku kolejnych głosów Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady w związku ze zgłoszoną przed rozpoczęciem obrad prośbą Radnego 

Powiatowego Józef Zubika, udzielił mu głosu. 

 
Radny Powiatowy Józef Zubik podziękował za zrealizowaną inwestycji SUW-u 

w Wyszatycach szczególnie, że sam jest odbiorca tej wody. Z okazji zbliżającego się nowego 
2017 roku w imieniu wszystkich radnych powiatowych złożył serdeczne życzenia noworoczne 
wszystkim obecnym, Panu Przewodniczącemu, Radnym, Wójtowi, pracownikom urzędu, 

w szczególności zdrowia, które jest bezcenne i pozwala na realizacje wszystkich planów, 
zamierzeń i działań. W związku, że dzisiaj w Powiecie Przemyskim odbywa się sesja 

budżetowa, Radny przedstawił ogólne dane finansowe o planowanym do przyjęcia budżecie 
Powiatu Przemyskiego na 2017 rok. Podkreśli, że planowane wydatki na inwestycje 
w przyszłym roku będą na zadawalającym poziomie. Uwzględniana jest tam inwestycja drogi 

powiatowej w Żurawicy w kierunku Bolestraszyc, która ma być wnioskowana o dofinasowanie 
z ramach programu TNT przy planowanym naborze wniosków na początku przyszłego roku. 

Odrzucenie tego wniosku w pierwszym naborze wiązał się z problemami gruntowymi na styku 
kolej – samorząd, lecz obecnie zostały one już rozwiązane. Pozostałe inwestycje będą 
realizowane na dotychczasowej zasadzie na podstawie porozumień z samorządami. Udało się 

nam w bieżącym roku, bez udziału finansowego Gminy Żurawica, dokończyć remont 
nawierzchni na drodze powiatowej od przejazdu kolejowego w Żurawicy do Buszkowic. Jeżeli 

dostępne będą takie środki w przyszłym roku to radni powiatowi z terenu Gminy Żurawicy 
zadbają o wykorzystanie ich na terenie Naszej Gminy bez jej udziału finansowego. Priorytetem 
w działaniach na przyszły rok będą chodniki, które są zabezpieczeniem zdrowia i życia dla 

pieszych użytkowników dróg. Partycypacja Gmin w tych zadania jest konieczna zgodnie 
z przyjętymi ogólnymi warunkami w całym powiecie. 

Przewodniczący Rady podziękował za dokończenie remontu drogi do Buszkowic i zwrócił 
uwagę na zakończenie tego remontu przy połączniu z drogą powiatowa do Przemyśla, obecnie 
powstał tam garb „próg zwalniający”, który znacznie utrudnia przejazd. 
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Radny Powiatowy Józef Zubik odpowiedział, że możliwe jest, że warunki w czasie 

realizacji inwestycji uniemożliwiły inne połączenie tych dróg i będzie to poprawione, lecz 
zostanie to wyjaśnione w rozmowie z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. Planowana jest 
w przyszłym roku renowacja całego odcinka drogi od Przemyśla w kierunku Walawy i tego 

typu naprawy będą również wtedy wykonywane. Renowacja taka wydłuża okres użytkowania 
drogi o cztery lata. Te działania będą możliwe do realizacji przy dogodnych warunkach 

atmosferycznych. 
 

Przewodniczący Rady podziękował za wystąpienie i życzenia Radnemu Powiatowemu 

przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 

Ad. punktu 8 – Wybór Przewodniczącego i uzupełnienie składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że stanowisko Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej piastował ŚP Tadeusz Kochanowicz, był również członkiem Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych. Obecnie po uzupełnieniu składu osobowego Rady Gminy 
Żurawica należy również obsadzić wakatujące stanowiska w komisjach. Obecnie przystąpimy 
do wyboru przewodniczącego komisji rewizyjnej. 

Radny Krzysztof Jaroch zapytał czy nie powinniśmy rozpocząć od uzupełnienia składu 
osobowego komisji. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że w przypadku wyboru na przewodniczącego 
komisji radnego z poza obecnego składu tej komisji, nastąpi automatyczne uzupełnienie jej 
składu osobowego. Poprosił również o wyjaśnienie tej kwestii Sekretarza Gminy.  

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że wybory przewodniczących komisji i członków komisji 
odbywają się w oddzielnych głosowaniach w opisanej kolejności. Wybrany przewodniczący 

komisji jest oczywiście jej członkiem i wchodzi w jej skład osobowy. Skoro wiec skład komisji 
wynosi pięć osób, a w stanie obecnym wakat dotyczy przewodniczącego komisji, to 
w pierwszej kolejności Rada musi wybrać przewodniczącego komisji, a następnie przy sytuacji, 

gdy przewodniczącym komisji zostałby obecny jej członek należałoby przystąpić do 
uzupełnienia do pełnego pięcioosobowego składu osobowego składu komisji poprzez wybór 

jej członka. W przypadku wyboru na przewodniczącego komisji radnego z poza obecnego jej 
składu, będzie to automatyczne uzupełnieni pełnego pięcioosobowego składu komisji i nie 
można wybierać kolejnego członka do komisji poza określony pięcioosobowy jej skład. 

Przewodniczący Rady przedstawił zapisy obowiązującego Statutu Gminy Żurawica 
dotyczące sposobu wyboru przewodniczących i składu komisji i formy głosowania (wybór 

w głosowaniu jawnym, zwykłą większością głosów). 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica. 

Radny Krzysztof Jaroch zgłosił kandydaturę Radnego Macieja Gałuszki, a Radny wyraził 
zgodę na kandydowanie w wyborach na to stanowisko. 

Radny Antoni Wołoszyn zgłosił kandydaturę Radnej Reginy Środek, a Radna wyraziła 
zgodę na kandydowanie w wyborach na to stanowisko. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych zgłoszeń zamknął listę kandydatów na 

stanowisko Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica i przystąpił do 
głosowania zgłoszonych kandydatur z godnie z kolejnością zgłoszeń. 

Zapytał, kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem kandydatury Radnego Macieja Gałuszki 
na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica. W wyniku głosowania 
10 głosów było za, 4 osoby się wstrzymały od głosu. 

W wyniku uzyskania zwykłej większości głosów z obecnej na obradach liczby radnych 
(10 głosów z 14) na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica został 

wybrany Radny Maciej Gałuszka, nie przeprowadza się głosowania nad drugą kandydaturą.  
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W związku z powyższym wyborem Radnego będącego uprzednio członkiem Komisji 

Rewizyjnej musimy przystąpić do uzupełnienia składu osobowego komisji o jednego członka 
do pełnego pięcioosobowego jego składu. 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na członka Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Żurawica. 
Radny Witold Beer zgłosił kandydaturę Radnej Reginy Środek, a Radna wyraziła zgodę na 

kandydowanie w wyborach na to stanowisko. 
Wiceprzewodniczący Radny Marek Jaremczuk zgłosił kandydaturę Radnego Ryszarda 

Wojtowicza, a Radny wyraził zgodę na kandydowanie w wyborach na to stanowisko. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych zgłoszeń zamknął listę kandydatów na 
stanowisko członka Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica i przystąpił do głosowania 

zgłoszonych kandydatur z godnie z kolejnością zgłoszeń. 
Zapytał, kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem Radnej Reginy Środek w poczet 

członków Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica. Przewodniczący Rady stwierdził, że 

w wyniku głosowania: 4 głosy było za, 1 głos przeciw i 6 osób wstrzymało się od głosu, dwie 
osoby nie brały udziału w głosowaniu. W związku z błędem w określeniu wyników głosowania 

(głosy oddało 11 radnych, nie brało udziału w głosowaniu 2 radnych, a obecnych jest 
14 radnych), Przewodniczący Rady zarządził powtórzenie głosowania. W powtórzonym 
głosowaniu uzyskano wyniki: 4 głosy za, 3 głosy przeciw, 6 radnych wstrzymało się od głosu, 

1 radny nie brał udziału w głosowaniu. 
W związku z nieuzyskanie zwykłej większości głosów z obecnej na głosowaniu liczby 

radnych przystąpiono do głosowania nad drugą kandydaturą. Przewodniczący Rady zapytał, 
kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem Radnego Ryszard Wojtowicza w poczet członków 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żurawica. Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku 

głosowania: 8 głosów było za, 6 osób wstrzymało się od głosu. 
W wyniku uzyskania zwykłej większości głosów na członka Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Żurawica został wybrany Radny Ryszard Wojtowicz. 
 
Ad. punktu 9 – Uzupełnienie składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że obecnie przystępujemy do uzupełnienia składu 
osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, której członkiem był również 
ŚP Tadeusz Kochanowicz. W związku z uzupełnieniem składu Rady o nowego Radnego Pana 

Witolda Zająca należy zwrócić uwagę na zapis Statutu Gminy Żurawica stanowiący, że każdy 
radny powinien być członkiem, co najmniej jednej komisji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na członka Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Rady Gminy Żurawica. 

Radny Krzysztof Jaroch zgłosił kandydaturę Radnego Witolda Zająca, a Radny wyraził 

zgodę na kandydowanie w wyborach na to stanowisko. 
Przewodniczący Rady przy braku kolejnych zgłoszeń zamknął listę kandydatów na 

stanowisko członka Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Rady Gminy Żurawica 
i przystąpił do głosowania zgłoszonej kandydatury. 

Przewodniczący Rady zapytał, kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem kandydatury 

Witolda Zająca w poczet członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Rady 
Gminy Żurawica. Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania: 11 głosów było 

za, 1 osoba wstrzymało się od głosu. 
W związku z błędem w określeniu wyników głosowania (głosy oddało 12 radnych, 

a obecnych jest 14 radnych), Przewodniczący Rady zarządził powtórzenie głosowania. 

W powtórzonym głosowaniu uzyskano wyniki: 13 głosów za, 1 radny wstrzymało się od głosu. 
W wyniku uzyskania zwykłej większości głosów na członka Komisji Oświaty, Kultury 

i Spraw Społecznych Rady Gminy Żurawica został wybrany Radny Witold Zając. 
Sekretarz Gminy poinformował, że w związku z wyborem na Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Radnego Macieja Gałuszki, pełniącego dotychczas funkcję zastępcy 
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przewodniczącego tej komisji, na pierwszym posiedzeniu tej komisji po dniu dzisiejszym 

należy wybrać nowego zastępcę przewodniczącego komisji z pośród pozostałych członków 
komisji. Wyboru dokonują sami członkowie tej komisji. 
 

 
Ad. punktu 10 – Podjęcie uchwał: 

 
1) w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 
Komisji Rewizyjnej, której treść jest zgodna z przeprowadzonymi wcześniej głosowaniami. 

Następnie otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 
projektu procedowanej uchwały. Przy braku głosów w sprawie projektu przedmiotowej 
uchwały, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Rewizyjnej. 
W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała 

Nr XXX/189/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
2) w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych. 

 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, której treść jest zgodna z przeprowadzonym 
wcześniej głosowaniami. Następnie otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś 
pytania lub uwagi do projektu procedowanej uchwały. Przy braku głosów w sprawie projektu 

przedmiotowej uchwały, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany składu 
osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych. 

W wyniku głosowania przy 14 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała 

Nr XXX/190/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

3) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do wspólnej realizacji projektu „Zielona 
energia - projekt partnerski gmin Żurawica, Przemyśl, Stubno”. 

 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do 
wspólnej realizacji projektu „Zielona energia - projekt partnerski gmin Żurawica, Przemyśl, 

Stubno”, oraz uzasadnił powody przystąpienia do wspólnej realizacji tego projektu. 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z zebranych ma jakieś pytania do przedstawionego 

projektu uchwały. 

Radny Leszek Cichy zapytał, z jakimi dodatkowymi obciążeniami wiąże się z byciem 
liderem projektu przez Gminę Żurawica? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, ze realizacja każdego projektu partnerskiego wiąże się 
z wyborem jego lidera, który w imieniu wszystkich partnerów podejmuje działania zmierzające 
do złożenie wspólnego wniosku o przyznanie dofinasowania, monitoruje prawidłowa realizacje 

całego projektu jak również dokonuje rozliczenia finansowego całości projektu. Wkład własny 
samorządów do projektu będzie proporcjonalny do skali udziału w projekcie. Należy również 

podkreślić, że z terenu Gminy Żurawica spłynęła największa liczba deklaracji mieszkańców do 
udziału w tym projekcie. 

Wójt Gminy Żurawica Krzysztof Składowski poinformował, że ostateczny kształt 

i zakres umowy partnerskiej jest jeszcze negocjowany i uzgadniany w Urzędzie Marszałkowski 
instytucji, który będzie prowadziła nabór wniosków w ramach tego typu projektów. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych pytań oraz przy pozytywnej opinii Komisji 
Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa potwierdzonej przez Przewodniczącego 
Komisji Dariusza Klepaka, poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania 
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przy 14 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXX/191/16 stanowiącą załącznik do niniejszego 

protokołu. 
 
 

4) w sprawie przyjęcia od Gminy Rokietnica zadania w zakresie zapewnienia uczniowi 
niepełnosprawnemu bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu (tam 

i z powrotem) na trasie Rokietnica - Specjalny Ośrodek Szkolno–Wychowawczy Nr 1 
w Przemyślu. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 
Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Gminy Rokietnica 
zadania w zakresie zapewnienia uczniowi niepełnosprawnemu bezpłatnego transportu i opieki 
w czasie przewozu (tam i z powrotem) na trasie Rokietnica - Specjalny Ośrodek Szkolno–

Wychowawczy Nr 1 w Przemyślu. 
Przewodniczący Komisji Finansów Rozwoju gospodarczego i Rolnictwa Dariusz 

Klepak zapytał jak faktycznie będzie wyglądała realizacja tego porozumienia? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że przewożone dziecko będzie zabierane po drodze 

obecnie wykonywanej trasy przejazdu. Koszt świadczenia tej usługi został ustalony na bazie 

zasad zwrotu kosztów samodzielnego dowozu dzieci do ośrodków przez rodziców. 
Radny Leszek Cichy zapytał o liczebność miejsc w nowym autobusie, który jest mniejszy 

o poprzednio posiadanego i czy jest ona wystarczająca do przewozu wszystkich dzieci z terenu 
naszej gminy? Co w przypadku, gdy dziecko jest dowożone przez rodziców, a z jakiś względów 
nie będą mogli wykonywać takiego transportu. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że liczebność miejsc w autobusie zabezpiecza dowóz 
wszystkich dzieci z terenu gminy objętych obowiązkiem takiego przewozu. Ilość miejsc 

umożliwia również zabieranie dodatkowego dziecka z Rokietnicy. Dowóz dzieci przez 
rodziców własnym transportem uzależniony jest od innych czynników powodujących brak 
możliwości wykonywania takiej usługi przez Gminę, a dotyczących cech samego dziecka lub 

trudnościami w dopasowaniu się do harmonogramu transportu wykonywanego przez Gminę.  
Skarbnik Gminy potwierdziła informację przekazane przez Sekretarza Gminy w sprawie 

zapewnienia ilości miejsc dla wszystkich dzieci z Gminy Żurawica i powodów korzystania 
przez cześć z rodziców z własnego dowozu dzieci do ośrodków. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych wniosków i pytań oraz przy pozytywnej opinii 

Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. W wyniku głosowania przy 14 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXX/192/16 

stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 
 
5) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2016 r. na realizację zadania 

pn. „Budowa stacji wodociągowej „Barszczałówka” wraz z infrastrukturą techniczną”. 
 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnika Gminy 
Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2016 r. na realizację zadania pn. „Budowa stacji 
wodociągowej „Barszczałówka” wraz z infrastrukturą techniczną”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 
braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 
Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 14 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXX/193/16 stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu. 

 
6) w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi finansowo-księgowej, administracyjnej 

i organizacyjnej dla szkół, których organem prowadzącym jest Gmina Żurawica. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Przewodniczącego 
Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Marka Jaremczuka. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Marka Jaremczuk 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi finansowo-
księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla szkół, których organem prowadzącym jest 

Gmina Żurawica wraz z załącznikiem do tej uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Marka Jaremczuk 

przedstawił rys historyczny podstaw prawny, które skutkują koniecznością podjęcia tej uchwał 
i wprowadzenie zmian w trybie obsługi prowadzonej od 1 stycznia 2017 roku przez Zespół 

Oświatowy. 
Radna Regina Środek zabrała głos w sprawie zmiana w zasadach funkcjonowania Zespołu 

Oświatowego, zapytała czy zmiany nie spowodują konieczności zwiększenia obsady etatowej 

zespołu oraz odniosła się dopodstawy prawnej wskazanej w projekcje uchwały sugerując 
uzupełnienie jej o dodatkowe punktu z ustawy. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że powołany po likwidacji GZASZiPO powołany Zespół 
Oświatowy działał na bazie starej podstawy prawnej, lecz zgodnie z zapisami ustawy stan ten 
mógł trwać do roku po uchwaleniu zmian w ustawie i stąd od 1 stycznia 2017 roku muszą 

obowiązywać nowe zasady świadczenia wspólnej obsługi dla placówek oświatowych, a te 
kwestie reguluje podejmowana dzisiaj uchwała. Praktyczny zakres świadczonych usług przez 

Zespół Oświatowy nie zmienia się, zmieniają się podstawy prawne prowadzenia tych usług 
w zakresie nazewnictwa i odpowiedzialności. Zmiany te nie spowodują zmian w zakresie 
obsady etatowej Zespołu. Brzmienie przytoczonej w projekcie uchwały podstawy prawnej było 

sprawdzane przez radcę prawnego i został on przez niego zaakceptowany w przedłożonej 
Państwu treści projektu chwały i trudno jest się w tej kwestii wypowiadać lub zmieniać treść 

projektu uchwały. 
Radna Regina Środek zapytała o obecną obsadę osobowa i etatową Zespołu Oświaty. 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że w Zespole Oświaty pracują obecnie cztery osoby dwie 

w wymiarze pełnego etatu i dwie w wymiarze ½ etatu, czyli łącznie cztery osoby w wymiarze 
trzech etatów. 

Skarbnik Gminy dodatkowo wyjaśniła, że na stronie internetowej urzędu przy składzie 
osobowym Referatu Organizacyjno-Administracyjnego przy dwóch osobach znajduje się 
informacja o uzupełnianiu etatu w Zespole Oświatowym, taka informacje należałoby umieścić 

również w informacji przy Zespole Oświaty dla lepszej czytelności informacji. 
Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów w sprawie projektu uchwały przy 

pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, Komisji Oświaty, 
Kultury i Spraw Społecznych, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 
W wyniku głosowania przy 12 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, Rada podjęła 

Uchwałę Nr XXX/194/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 
 

7) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2016 r. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnika Gminy 

Nataszę Pomykalską. 
Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 r. 
Zmiany polegają na zwiększeniu dochodów budżetowych z różnych tytułów o kwotę 

82 764,00 zł, zmniejszeniu dochodów budżetowych z jednego tytułów o kwotę 816,81 zł, 

zmniejszeniu wydatków budżetowych w różnych działach o kwotę 22 906,81 zł i zwiększeniu 
wydatków budżetowych w różnych działach o kwotę 104 854,00 zł. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem przedstawionej uchwały, a przy 
braku głosów i wniosków w sprawie projektu przedmiotowej uchwały przy pozytywnej opinii 
Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt 
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uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 14 głosach za, Rada podjęła Uchwałę 

Nr XXX/195/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. punktu 11 – Wnioski i zapytania. 

  
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 5 grudnia 2016 r. wpłynęło pismo od 

Regionu Ziemia Przemyskiej NSZZ SOLIDARNOŚĆ z apelem do wójtów i radnych o zajęcie 
stanowiska i wsparcie działań o utrzymanie i dalsze funkcjonowanie w Przemyślu 
skoncentrowanej dyspozytorni medycznej utworzonej w 2012 roku. W związku z powyższym 

przygotowane zostało oświadczenie, że Rada Gminy Żurawica popiera działania zmierzające 
do utrzymania i dalszego funkcjonowania w Przemyślu skoncentrowanej dyspozytorni 

medycznej. Następnie Przewodniczący przedstawił projekt przedmiotowego oświadczenia 
Rady Gminy Żurawica. 

Radny Leszek Cichy poparł przesłanie oświadczenia o przedstawionej treści podkreślając 

skutki likwidacji dyspozytorni, a zarazem korzyści płynące z jej utrzymania dla naszego 
regionu. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Jaremczuk w całości poparł argumentacje 
przedstawiona przez Radnego Leszka Cichego dodając, iż im dalej do dyspozytorni to gorzej 
dla regionu. Podkreślił, że wszyscy wiemy ile instytucji zostało już wyprowadzonych z rejonu 

Przemyśla i jakie pociągnęło to za sobą konsekwencje. Dlatego podjęcie działań w celu 
pozostawienia dyspozytorni w Przemyślu jest jak najbardziej uzasadnione. Wystąpił z apelem 

o zainteresowanie wszystkich radnych wojewódzkich z naszego terenu, posłów i senatorów 
powyższą sprawą. 

Przewodniczący Rady poinformował, że przedmiotowe oświadczenie po akceptacji Rady 

zostanie przesłane do Marszalka Województwa oraz parlamentarzystów z naszego regionu oraz 
wnioskodawcy Regionu Ziemia Przemyska NSZZ SOLIDARNOŚĆ. Przy braku kolejnych 

głosów w sprawie przedstawionego oświadczenia, poddane zostało ono pod głosowanie. 
W wyniku głosowania przy 14 głosach za oświadczenie Rady Gminy Żurawica popierające 
działania zmierzające do utrzymania i dalszego funkcjonowania w Przemyślu skoncentrowanej 

dyspozytorni medycznej zostało przyjęte. Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady powrócił do sprawy nowych statutów Sołectw w Gminie Żurawica 

i poinformował, że w miejscowościach Wyszatycach, Bolestraszyce, Buszkowicach odbyły się 
spotkania poświęcone temu tematowi. Ze względu, że mamy obecnie okres świąteczny, to po 
rozmowie z Radną Reginą Środek i Panem Sekretarzem ustaliliśmy, że do dnia 16 stycznia 

2017 roku czekamy na ewentualne uwagi dotyczące projektów statutów z innych sołectw. 
Następnie w tygodniu rozpoczynającym się 16 stycznia planujemy zorganizowanie wspólnego 

spotkania Sołtysów i Radnych w celu opracowania ostatecznych projektów statutów dla 
sołectw, które następnie zostaną sprawdzone pod względem prawnym i przesłane do 
zaopiniowania przez poszczególne zebrania wiejskie. Zebrania te powinny się odbyć po 

uchwaleniu budżetu na 2017 rok, czyli końcem stycznia i w lutym przyszłego roku.  
Radna Regina Środek poparła przedstawiona propozycje wypracowania wspólnego 

w miarę jednolitego projektu statutu sołectw. 
Radny Leszek Cichy zwrócił się z prośba o podjęcie negocjacji w sprawie zwiększenia 

udziału Powiatu Przemyskiego w finansowaniu wspólnych przedsięwzięć inwestycyjnych 

dotyczących chodników przy drogach powiatowych z obecnego poziomu 50% do 75%. 
Wójt Gminy odpowiedział, że wniosek w tej sprawie będzie pierwszym w nowym roku 

skierowanym do Starosty Powiatowego. Na odbytym ostatnim konwencje wójtów przy udziale 
Starosty złożone zostało prze wójtów pismo o zwiększenie udziału w finasowaniu tego typu 
inwestycji przez Powiat. Obecny na tym posiedzeniu Starosta nie zajął w tej sprawie stanowiska 

i czekamy na oficjalną odpowiedź w tej kwestii. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Jaremczuk zwrócił się z prośbą o jak najszybsze 

reagowanie na pojawiające się trudne warunki zimowe na drogach i chodnikach. Ten trudny 
zimowy okres cechuje się szybką i dużą zmiennością aury i trzeba dochować wszelkich starań 
by jak najszybciej odśnieżać i usuwać śliskość przez posypywanie powierzchni, by te trudne 
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warunki, w szczególności przy opadach marznącego deszczu, w jak najmniejszym stopniu 

utrudniały życie mieszkańcom. 
Sołtys Wyszatyc Jerzy Urban poruszył sprawę likwidacji sklepu w Wyszatycach, 

a również wiążącą się z tym likwidacją punktu Poczty Polskiej i utrudnieniach dla mieszkańców 

wynikającego z tego faktu. 
Sekretarz Gminy odpowiedział, że Gmina w związku z niewywiązywaniem się z terminów 

płatności czynszu dzierżawnego zgodnie z warunkami umowy wypowiedziała dzierżawę 
pomieszczeń zajmowanych przez sklep. Trudno mówić o likwidacji sklepu, a podjęte działania 
to troska o mienie gminy i dyscyplinowanie użytkowników tego mienia. Sprawa punktu 

pocztowego w żadnym wypadku nie zależy od Gminy, są to suwerenne decyzje Poczty Polskiej 
S.A. dotyczące uruchomienia takich punktów i świadczenia w nich usług. 

Radny Witold Zająć wystąpił z prośbą o cofniecie tego wypowiedzenia i przedłużenia 
okresu dzierżawy do końca września 2017 roku, gdyż z jego informacji wynika, że zaległości 
zostały uregulowane, a względy społeczne i sytuacja prowadzącej działalność gospodarczą 

przemawiają za utrzymaniem tego sklepu. 
Wójt Gminy Żurawica odpowiedział, że rozmawiał z dzierżawcą Panią Eweliną Zubik, 

przyjął jej wyjaśnienia i prośby i ze względu, że jest to sprawa jak najbardziej społeczna, 
skierowałem ją pod obrady Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych. Komisja 
zaznajomiła się ze sprawą i potrzymała słuszność decyzji moich służb Gminnych. Spraw ma 

nie tylko wymiar finansowy dotyczący zaległości płatniczych, lecz równie szerszy dotyczący 
sołectwa Wyszatyce i na tym forum na pewno będzie on szeroko dyskutowany. 

Radny Witold Beer poinformował, że opóźnienia w płaceniu czynszów dzierżawnych przy 
tego typu działalności są rzeczą normalną i często sięgają dłuższych terminów niż 
dwumiesięczne i nie jest to powodem rozwiazywania umów. Również względy emerytalne 

wskazywałyby na inne podejść do sprawy. 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zaległości dotyczyły znacznie dłuższych okresów 

i cyklicznie się powtarzały. Jako jednostka budżetowa, a nie osoba fizyczna wydzierżawiająca 
lokal jesteśmy zmuszeni do przestrzegania zapisów umownych i ich egzekwowania. Nie 
możemy zaniechiwać działań i musimy działać w granicach prawa, a z podjętych działań na 

pewno zostaniemy rozliczeni przy najbliższych kontrolach. 
Radny Krzysztof Jaroch zapytał czy ktoś inny zaległa z płatnościami czynszu? 

Przewodniczący Komisji Finansów Dariusz Klepak poinformował, że z uzyskanych 
informacji nikt więcej nie zalegał z opłatami czynszowymi. 

Radny Ryszard Wojtowicz podkreślił, że konsekwencje w działaniu musza być zachowane 

by należycie dbać o mienie gminne, odpuszczenie jednej osobnie może skutkować, że inni będą 
chcieli skorzystać z takiej ulgi. 

Radny Antoni Wołoszyn podniósł sprawę likwidacji punktu poczty, w którym dokonywano 
wpłat za śmieci, podatków, jak teraz będzie wyglądało regulowane tych należności, czy trzeba 
będzie jeździć do Przemyśla, czy można będzie dokonywać wpłat w Urzędzie Gminy? 

Wójt Gminy powtórzył, że zaległości w opłatach to sprawy formalne niepodlegające 
dyskusji i nie można mówić, że takie działania mają charakter ciągły i powtarzalny. Drugą 

sprawą nieformalną, o której informowałem również Panią Ewelinę jest wniosek złożony na 
dofinasowanie kompleksowego remontu Domu Ludowego w Wyszatycach, a warunkiem 
uzyskania jak największego dofinasowania i zaliczania do kosztów kwalifikowanych podatku 

VAT jest nie wykorzystywanie obiektu do celów komercyjnych, gospodarczych. Realizacja 
tego wniosku z dofinasowanie również wiązałaby się z koniecznością wypowiedzenia umowy 

dzierżawy na te pomieszczenia. Podsumowując należy stwierdzić, że osoba wydzierżawiająca 
nie dopełniała przez długi okres swoich umownych obowiązków, mamy możliwość uzyskania 
dużego dofinansowania na kompleksowy remont Domu Ludowego w Wyszatycach, którego 

obecny stan nie jest chlubnym, a nawet należy się wstydzić za jego wygląd, czego 
doświadczyłem po pogrzebie ŚP Tadeusza Kochanowicza gdzie gościłem Wójta z Gminy 

Tryńcza i podjąłem wtedy decyzję, że dokonam wszelkich starań by ten stan zmienić. 
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Radny Józef Chomina potwierdził, że na utrzymanie lub likwidacja placówki pocztowej 

nie mamy najmniejszego wpływu są to decyzje odgórne, czego doświadczyliśmy również 
w Orzechowcach. 

Radny Krzysztof Jaroch podkreślił, że mamy tu podjąć decyzję, która z jednej strony 

dotyczy interesu jednostki, a z drugiej interesu całej wioski. Wybór jest chyba tylko jeden 
popierający interes całej społeczności sołectwa Wyszatyce. 

Wójt Gminy poinformował o nowych nabytkach ruchomych, to jest nowym autobusie do 
przewozu osób niepełnosprawnych oraz traktorku służącym do odśnieżania i posypywania 
chodników. Środki te na pewno ułatwią życie mieszkańcom naszej gminy, a korzystając 

z okazji chciałbym serdecznie podziękować za zaangażowanie przy nabyciu traktorka 
Radnemu Witoldowi Beerowi. 

Następnie wspólnie Przewodniczący Rady i Wójt Gminy złożyli najserdeczniejsze 
życzenia z okazji zbliżającego się nowego 2017 roku, sprostania nowym wyzwaniom, które 
pojawią się w przyszłym roku, uporania się z wszystkimi problemami, z którymi się spotkamy 

w życiu zawodowym i prywatnym, dużo zdrowia, szczęścia, wszystkiego najlepszego 
wszystkim obecnym radnym, sołtysom, zaproszonym gościom i pracownikom Urzędu i Gminy 

Żurawica. 
 
Ad. punktu 12 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef 

Pukajło zamknął obrady XXX sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

 

                                                                  Józef Pukajło 

Protokół sporządziła: 
Ryszard Kostelecki 


